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Burduja a anuntat proiectul hidrocentralei de la Tarnita Lapustesti: România avea

datoria sa îl faca de acum 40 de ani

Ministrul Energiei, Sebastian Burduja, a anuntat, luni, o analiza si un  studiu de fezabilitate în privinta

proiectului de investitii referitor  la hidrocentrala cu acumulare prin pompaj de la Tarnita Lapustesti, 

mentionând ca nu e prima data când România încearca sa faca acest  proiect, dar acum "a venit timpul

lui".

"În ceea ce priveste Ministerul Energiei, noi ne-am asumat un program  ambitios de sprijinire a investitiilor în

infrastructura energetica a  României si, probabil, cel mai important proiect pe care România avea  datoria sa îl

faca de acum 40 de ani sau mai bine de atât este Tarnita  Lapustesti. Este vorba de o hidrocentrala cu acumulare

prin pompaj care  rezolva mai multe probleme, în principal - nevoia de echilibrare a  sistemului energetic. Pe

întelesul tuturor: avem doua lacuri la Tarnita  si Lapustesti, unul plasat mai sus decât celalalt. Atunci când avem 

nevoie de productie în sistem, apa din lacul de sus trece prin turbine  si produce energie electrica. Atunci când

avem excedent de productie,  activam pompele din lacul de jos si, practic, urcam apa în lacul de sus  si astfel

reîntregim potentialul acestei hidrocentrale", a declarat  Burduja, dupa sedinta conducerii PNL.

El a spus ca este vorba despre "un proiect ambitios".

"Vorbim de, probabil, o valoare de un miliard de euro, aproximativ, o  putere instalata între 500 de MW si 1

GWatt, probabil, patru turbine. Şi  ceea ce am facut este sa punem în consultare publica o analiza si,  sigur, un

studiu de fezabilitate la nivelul anului 2023. Nu e prima data  când România încearca sa faca acest proiect, dar

acum toate elementele  sunt ca a venit timpul lui", a adaugat ministrul.

Burduja a mai spus ca mesajul de la Banca Europeana de Investitii este  ca acesta reprezinta "exact genul de

proiect pe care România trebuie  sa-l faca".

"Vorbim de energie verde, vorbim de un proiect care sprijina echilibrarea sistemului energetic national", a aratat

ministrul.

Sebastian Burduja a sustinut ca si la nivelul Guvernului  României exista un angajament ca aceasta

investitie importanta sa  înainteze.

"Un studiu de fezabilitate serios pe care noi îl putem termina în termen  de un an de zile, cu siguranta investitorii

vor veni. Şi avem si  posibilitatea de fonduri europene din fondul pentru modernizare", a  aratat Burduja.

El a anuntat ca marti va fi o reuniune tehnica cu Ministerul Mediului  pentru a trece în revista obiectivele de

investitii începute înainte de  1989, hidrocentrale în diverse stadii, pentru a gasi solutii de a fi  finalizate.

"Mâine (...) la ora 14,00 vom avea o reuniune tehnica în care sa luam la  rând toate obiectivele de investitii

începute, multe dintre ele înainte  de 1989, sunt acele hidrocentrale care sunt în diverse stadii de  finalizare, unele

sunt aproape de 90%, cum este amenajarea de pe  Bumbesti-Jiu, si au întâmpinat blocaje în cadrul avizarii de

mediu.  Pentru ca în toti acesti ani reglementarile au devenit mai stricte, în  principal de la nivel european, si acum

cred ca e de datoria noastra sa  gasim solutii pentru a putea finaliza acestei importante obiective de  investitii", a

declarat ministrul Burduja.
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